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  Poľnohospodári vyšli na svojich traktoroch na cesty a po celom 
Slovensku dali jasne najavo svoju nespokojnosť s tým, čo sa 
deje v nielen slovenskom poľnohospodárstve.

V okresoch Svidník a Stropkov vyšlo v rámci protestu na cesty 
štyridsať traktorov - poľnohospodári dali o sebe vedieť 

  Kolóny traktorov protestujúcich farmárov mohli sledovať ľudia v rôznych 
slovenských regiónoch. V uplynulý štvrtok 22. februára vyšlo na cesty viac 
ako 2 200 traktorov a 4 000 poľnohospodárov.
  Poľnohospodári odmietajú prísne environmentálne obmedzenia EÚ, rastúcu 
byrokraciu, uvoľnenie dovozu agrokomodít z tretích krajín, ale dožadujú sa aj 
urýchleného vyplatenia priamych podpôr. „Poľnohospodári chcú vyrábať a 
nie byť úradníkmi,“ vyhlásil po príchode kolóny traktorov pred Národnú radu 
SR predseda Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory Emil 
Macho. „Robíme to v prvom rade kvôli občanom, kvôli nám, kvôli našim 
deťom, kvôli generácii, ktorá príde po nás, aby nielen Slovensko, ale celá 
Európa dokázala uživiť obyvateľstvo zdravými, kvalitnými potravinami,“ 
povedal Emil Macho.
  Jednou z podstatných požiadaviek slovenských poľnohos-
podárov, ktorú prezentovali aj poľnohospodári z okresov 
Svidník a Stropkov, je, aby sa čím skôr vyplatili priame 
platby, ktoré po iné roky mali z veľkej časti na účtoch už 
v decembri. 
  „Žiadame našu národnú vládu a ministerstvo pôdo-
hospodárstva, aby čo najskôr urobili všetko pre to, 
aby sa priame platby k poľnohospodárom dostali,“ 
zdôraznil Emil Macho. Minister pôdohospodárstva Richard 
Takáč (Smer-SD) v minulosti zodpovednosť za neskoršie 
vyplácanie priamych platieb prisúdil predchádzajúcim 
vedeniam rezortu, ktoré podľa neho zmenu poľnohos-
podárskej politiky nepripravili, ale naopak skomplikovali.
  Ako sme už uviedli, do celoslovenského protestu sa zapo-
jili aj poľnohospodári z okresov Svidník a Stropkov. Svoju 
protestnú jazdu na traktoroch v uplynulý štvrtok 22. feb-
ruára začali o deviatej ráno v Lomnom v okrese Stropkov.   

  Postupne sa do kolóny pripájali ďalšie a ďalšie traktory, no 
a do Svidníka ich dorazilo štyridsať. Počas jazdy cez Svidník 
smerom k strojárňam na konci mesta a späť trúbili, na trak-
toroch mali umiestnené rôzne bannery  s požiadavkami a 
slovenské vlajky. 
  Spomalili premávku v meste a podľa slov predsedu Regio-
nálnej poľnohospodárskej a potravinárskej komory pre okresy 
Svidník a Stropkov Jána Harvilka, takto mierumilovne ukázali, 
že sú tu a volajú po zmene prístupu k poľnohospodárstvu. 
Takmer päťhodinový protest vo forme pomalej jazdy ukončili 
postupne na kruhovom objazde v centre Svidníka tým, že sa 
postupne rozchádzali do svojich sídiel.
  Ján Harvilko v rozhovore pre naše noviny ocenil prístup 
poľnohospodárov z oboch okresov, že neváhali a zapojili sa 
do spoločného protestu, zároveň sa poďakoval policajtom zo 
štátnej polície i z mestských polícií v Stropkove a vo Svidníku, 
ktorí dohliadali na priebeh protestnej jazdy poľnohospodárov. 
                                                                                                                  (ps)

Do celoslovenského protestu sa zapojili aj poľnohospodári z okresov Svidník a Stropkov 
Svoju protestnú jazdu na traktoroch začali o deviatej ráno v Lomnom v okrese Stropkov.  Po-
stupne sa do kolóny pripájali ďalšie a ďalšie traktory, no a do Svidníka ich dorazilo štyridsať

   Protestujúci poľskí poľ-
nohospodári zablokovali 
v pondelok 26. januára 
slovensko-poľský hraničný 
priechod Vyšný Komárnik 
- Barwinek.
   Protestná akcia, ako 
poľskí farmári avizovali, 
má byť pokojná a má trvať 
od pondelka od 10.00 h 
do štvrtka 29. februára do 
19.00 hodiny. 
   Poľskí farmári informovali, 
že osobné autá smerujúce 
do Poľska a z Poľska púš-
ťajú, prejazd cez hraničný 
priechod blokujú kamió-
nom. Tie majú púšťať asi 
jeden či dva za hodinu. 
Premávka v slovensko-
-poľskom pohraničí je tak 
v týchto dňoch pomerne 
komplikovaná. Podrobnosti 
prinesieme na našich strán-
kach o týždeň.              (ps) 
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  Na svojom jedenástom, tentoraz neplánovanom zasadnutí, sa 
v stredu 28. februára zídu poslanci Mestského zastupiteľstva vo 
Svidníku. Ich zasadnutie zvolala primátorka Svidníka Marcela 
Ivančová s tým, že v spoločenskej sále Domu kultúry vo Svidníku 
začnú rokovať o 13. hodine.

Svidnícki mestskí poslanci rozhodnú aj o rozdelení dotácií - 
najviac dostanú futbalisti a volejbalisti zo 160 550 eur rovných 134-tisíc eur 

  Hlavný kontrolór mesta Svidník Tomáš Majda predloží informáciu o kontrole 
plnenia uznesení Mestského zastupiteľstva vo Svidníku a rovnako aj správu 
zo svojej kontrolnej činnosti z ukončených kontrol k 16. februáru 2024. Zdá 
sa, že jedným z najdôležitejších, ak nie najdôležitejším bodom zasadnutia 
svidníckych mestských poslancov bude návrh na rozdelenie dotácií z rozpočtu 
mesta Svidník na tento rok. 
  Predloží ho predseda komisie na prerokovanie žiadostí o pridelenie dotácií a 
mestský poslanec Vladimír Žak.
  Občianske združenia, neziskové organizácie, cirkev-
né a spoločenské organizácie i ďalšie celkovo žiadajú 
z rozpočtu mesta Svidník 315-tisíc eur. V minulom 
roku mesto na dotáciách poskytlo 133 450 eur, no a 
návrh komisie pre tento rok je na poskytnutie dotácií 
vo výške 160 550 eur. 
  Najviac komisia navrhuje prideliť volejbalistom. 
TJ Slávia Svidník má dostať 59-tisíc eur, pričom v 
minulom roku dostala 50 950 eur. Druhí v rebríčku 
najväčších dotácií sú futbalisti 1. FK Svidník má dostať 
57-tisíc eur, a to výlučne na činnosť futbalového klubu v III. lige - Východ. Vlani 
pritom 1. FK Svidník dostal z rozpočtu mesta 45 200 eur. K tomu má FKM 
Svidník na fi nancovanie mládežníckeho futbalu dostať ďalších 18-tisíc eur, 
pričom v minulom roku dostal 13 500 eur.   
  Z celkových 160 550 eur tak futbalisti a volejbalisti majú dostať spolu 134 000 
eur a na ďalších 37 žiadateľov ostáva 26 550 eur. 
  Spomeňme napríklad, že Rímskokatolícka cirkev má dostať požadovaných 

2-tisíc eur, Gréckokatolícka cirkev, farnosť Záhradná má dostať 2-tisíc eur na-
miesto požadovaných 3-tisíc eur, Gréckokatolícka cirkev, farnosť Svidník má 
namiesto požadovaných 2 500 eur dostať 2-tisíc eur a Pravoslávna cirkev má 
dostať požadovaných 2-tisíc eur. Z občianskych združení spomeňme napríklad 
OZ Mladý Svidníčan, ktoré má na zabezpečenie volejbalového a futbalového 
turnaja o Dukelský pohár 2024 dostať 800 eur, Občianske združenie ROKA na 
organizáciu Zimného triatlonu ROKA a letného podujatia pre deti Cross duatlon 
ROKA má dostať 700 eur, Územný spolok SČK vo Svidníku na materiálno-
-technické zabezpečenie 29. ročníka celoslovenskej súťaže v poskytovaní prvej 
pomoci má dostať 500 eur a napríklad Športovému klubu Centrum Svidník na 
realizáciu Medzinárodnej amatérskej hokejovej ligy, exhibičných hokejových 
zápasov a vznik hokejovej mládežníckej prípravky komisia navrhuje 0 eur. 
O defi nitívnej výške pridelených dotácií z rozpočtu mesta Svidník rozhodnú 
poslanci zastupiteľstva.

  Tí na svojom stredajšom zasadnutí prerokujú aj návrh 
na zmluvné prevody vlastníctva nehnuteľného majetku 
mesta Svidník a návrh na delegovanie zástupcov zriaďo-
vateľa do rady školy pri školách a školských zariadeniach 
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Svidník.
  V ďalšej časti svojho zasadnutia svidnícki mestskí 
poslanci prerokujú návrh na schválenie investičného 
zámeru Obstarania nájomných bytov stavebnou úpra-
vou nájomných bytov, ktoré nezodpovedajú základným 
požiadavkám na stavby, ktorý predloží prednosta Mest-
ského úradu vo Svidníku Miroslav Novák s tým, že ide 

o rekonštrukciu a teda o premenu bývalej ubytovne SOU strojárskeho na byty. 
Mesto sa chce uchádzať o fi nančné prostriedky zo Štátneho fondu rozvoja 
bývania, zámer musia schváliť poslanci, ktorí by mali schváliť aj návrh na schvá-
lenie žiadosti o nenávratný fi nančný príspevok z Fondu na podporu športu na 
znižovanie energetickej náročnosti Krytej plavárne pri ZŠ 8. mája vo Svidníku.
  Už tradične súčasťou zasadnutia svidníckeho mestského parlamentu budú 
aj interpelácie a diskusia.                                                                              (ps)

  Vodiči kamiónov dokážu popri cestách nechať čokoľvek. Nech 
je už dôvod akýkoľvek, spôsobujú problém, s ktorým si kom-
petentní, zdá sa, len tak ľahko a najmä rýchlo nevedia poradiť.

Pneumatiky z kamiónov špatia okolie ciest - kto a kedy ich odprace?

  Jedno majú spoločné. Doslúžili a cesty lemujú zväčša popri odstavných plochách. 
Desiatky, ba možno aj stovky pneumatík nájdeme kdekoľvek na asi 60 kilometrov 
dlhom úseku cesty od Prešova po hranicu s Poľskom. Samozrejme, prevažne z 
kamiónov. „Tak to netuším, prečo to kamionisti hádžu popri ceste,“ priznal 
majiteľ jedného zo svidníckych pneuservisov Marián Michalík. Cestári odpad popri 
cestách bežne zbierajú, no pri pohľade na množstvo pneumatík napríklad za obcou 
Ladomirová sa zdá, že pneumatiky si akoby nevšímali. "Je to úplne jednoduché 
riešenie, len vec dohody medzi tým, kto to bude likvidovať a tým, kto zbiera 
tie pneumatiky popri ceste,“ podotkol Marián Michalík.
  Pripomeňme, že o poriadok popri tejto medzinárodnej ceste sa starajú cestári zo 
Správy a údržby ciest Prešovského samosprávneho kraja. Služby upratovania si však 
u nich objednáva Slovenská správa ciest. „Ak Slovenská správa ciest objednávku 
na odpratanie pneumatík vystaví, naši krajskí cestári budú konať a tento ne-

žiaduci odpad pri ceste 
vyzbierajú,“ ozrejmila 
hovorkyňa Prešovského 
samosprávneho kraja 
Dáša Jeleňová.
  Hoci trochu zdĺhavé, 
predsa len jednoduché. 
Také je aj následné rieše-
nie toho, čo s pneumati-
kami ďalej. Potvrdzuje to 
odborník na odpadové 
hospodárstvo. Riaditeľ 
Technických služieb mes-
ta Svidník Lukáš Dubec 
tvrdí, že staré pneumatiky 

najčastejšie odoberajú ich distribú-
tori, prostredníctvom pneuservisov 
a predajcov pneumatík. Len ich 
tam treba doniesť. „V podstate 
na hociktoré miesto, ktoré je 
označené ako miesto spätné-
ho odberu, aj keď tam novú 
pneumatiku nekúpim, tú starú 
tam môžem doniesť,“ podotkol Lukáš Dubec a majiteľ jedného zo svidníckych 
pneuservisov Marián Michalík ešte dodal: 
  „Keďže my sme pneuservis osobných áut, tak je to určite limitované, je to 
vec dohody, koľko pneumatík od nich vieme odobrať, ale určitú časť vieme 
od nich aj my odobrať.“ Podľa najnovších informácií si má Slovenská správa ciest 
odpratanie pneumatík z okolia ciest blízko Svidníka objednať v najbližších dňoch.   (ps)

  Na ceste I. triedy v smere z Giraltoviec na Francovce došlo vo 
štvrtok 22. februára po štrnástej hodine k smrteľnej dopravnej 
nehode. 

Pri dopravnej nehode pri Giraltovciach 
zahynul mladý muž 

  Ako informovala krajská policajná hovorkyňa Jana Ligdayová účastníkmi 
boli 50 ročný Poliak, ktorý jazdil na nákladnom motorovom vozidle a 24 ročný 
chodec, pochádzajúci z Giraltoviec. Chodec zraneniam na mieste podľahol, 
boli nezlučiteľné so životom. 
  Vodič nákladného auta bol na mieste podrobený dychovej skúške, výsledok 
vylúčil u neho prítomnosť alkoholu. Presná príčina dopravnej nehody, ako 
aj miera zavinenia jej účastníkov, je v štádiu vyšetrovania. Polícia v prípade 
začala trestné stíhanie vo veci trestného činu usmrtenia.                     (krpz)
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  Futbal síce na aktívnej úrovni musel zanechať, no ostal pri 
ňom. Tento najpopulárnejší šport sa, zdá sa, stal pre mladého 
Svidníčana Jána Kseniča svojim spôsobom tým, čo ho živí.

Mladý Svidníčan Ján Ksenič je fyzioterapeutom 
v ligovom futbalovom tíme MFK Ružomberok 

  Keď absolvoval Základnú školu na Ulici 8. mája a následne Gymnázium DH 
vo Svidníku, pokračoval na Katolíckej univerzite v Ružomberku, konkrétne na 
odbore fyzioterapia fakulty zdravotníctva. Rozhodol sa tak ešte ako aktívny 
mladý futbalista.
„Písal sa rok 2017, kedy sme boli s A mužstvom na sústredení v Srbsku, 
hrali sme s nimi hneď prvý priateľský zápas, kde sa mi stalo zranenie, 
natrhnutý predný krížny väz v kolene. Po návrate na Slovensko ma 
museli operovať vo Vojenskej nemocnici v Košiciach. Po operácii na-
sledovala rehabilitácia. Fyzioterapeuti zvolili cvičebnú jednotku a začali 
so mnou cvičiť. 
  S odstupom rehabilitácie sa mi ich práca zapáčila, poslal som prihlášku 
na vysokú školu a podarilo sa. Momentálne som do mája ešte študentom 
5. ročníka fyzioterapie, čiže robím si druhý stupeň vysokej školy,“ ozrejmil 
nám Ján Ksenič s tým, že v rámci školy pravidelne vykonával povinnú letnú a 
zimnú prax, v rámci ktorej od začiatku 2. ročníka vysokej školy až do konca 
4. ročníka pôsobil v Stropkove v Revis rehabilitačnej klinike.
  Keď končil 4. ročník vysokej školy, mal letnú prax a práve pôsobil v spo-
mínanom Stropkove. Napísal mu kamarát - spolužiak, že MFK Ružomberok 
hľadá fyzioterapeuta k mládeži, tak sa ozval, vyšlo to, a tak Ján Ksenič v 
ružomberskom futbalovom klube pôsobí už druhý rok. „K A tímu som sa 
dostal rok na to, ako som bol pri mládeži, jeden fyzioterapeut odišiel z 
A  tímu a hneď sa ozvali mne, či by som mal záujem pracovať v A tíme, 
dali mi čas na premyslenie, no neváhal som a na druhý deň som sa 
ozval, že ponuku prijímam,“ vysvetlil nám mladý Svidníčan okolnosti, ktoré 
ho priviedli do realizačného tímu MFK Ružomberok a opísal nám aj to, čo 
všetko jeho práca obnáša.

  „Ako členovia realizačného tímu chodíme o hodinu skôr pred samotným 
zrazom, aby sme nachystali potrebné veci, či už sú to fľaše s vodou, 
izotonické nápoje, pripravili regeneráciu, ktorá zahŕňa saunu, ľadové 
kade, vírivku, šľapačky (malý chodník s kameňmi na lepšie prekrvenie 
chodidla). Po príchode chalanov si pripravíme kinezio tejpy, a fi xačné 
tejpy, kto čo potrebuje, už je na nich a len nám povedia, čo potrebujú 
spevniť, uvoľniť poprípade zvolíme fyzikálnu terapiu, ako je ultrazvuk, 
laseroterapiu a elektroliečbu. 
  Počas tréningu je jeden z nás vonku na tréningu a druhý cvičí vo vnútri 
so zraneným hráčom, poprípade venuje mu potrebnú fyzikálnu liečbu, ak 
nemôže vykonávať cvičebnú jednotku. Po tréningu začína regenerácia, 
kde chalani prichádzajú k nám na masáž, venujeme sa konkrétne daným 
svalovým partiám. Čo sa týka dňa zápasu, tak pred zápasom prichystáme 
veci, od magnézia po samotné tejpovanie. 
  Zatejpujeme chalanom jednotlivé svalové skupiny, nabudíme športovou 
masážou svaly, aby boli prichystaní k samotnému výkonu. Áno, my sme 
tí, ktorí vybiehajú k ležiacemu (zranenému) hráčovi na ihrisko spolu s 
lekárom,“ takto podrobne nám Ján Kseniš vysvetlil, čo všetko je v ligovom 
tíme na jeho pleciach.
  „Všetko je na najvyššej úrovni, máme stanovený presný časový har-
monogram, ktorý sa odvíja od toho, či je daný deň tréningový alebo 
zápasový. Tomu sa snažíme prispôsobovať našu prácu fyzioterapeutov. 
Spolu s kolegyňou sa striedame pri rôznych činnostiach, od masírova-
nia, cez zapojenie hráčov na elektroliečbu, podávanie laseroterapie, až 
po pomoc s pitným režimom, či výživovými doplnkami,“ ozrejmil mladý 
fyzioterapeut svoje úlohy v realizačnom tíme trénera Ondřeja Smetanu s tým, 
že v tréningovom procese nahrádzajú aj zdravotnícky personál, sú poruke, 
ak by sa niečo stalo, ak by niekto potreboval ošetrenie. 
  Rodák zo Svidníka, ako sme už v úvode naznačili, má k futbalu blízko už od 
detstva. Priviedol ho k nemu jeho otec, ktorý hrával za miestny klub. 
  Ján Ksenič hrával tiež, dotiahol to medzi mužmi v 1. FK Svidník do tretej 
ligy, v ktorej si odkrútil dve sezóny. „U nás vo Svidníku som sa futbalu 
venoval od prípravky až do začiatku štúdia v Ružomberku. Popri štu-
dijných povinnostiach už nebol čas na ligový futbal. Cez mládežnícke 
kategórie som sa neskôr dostal do áčka 1. FK Svidník, s ktorým sme 
hrali v treťoligovej súťaži. 
  Medzi mužmi som absolvoval dve sezóny. Moje miesto bolo na ľavom 
krídle. V devätnástich rokoch som aktívnu futbalovú kariéru nateraz 
prerušil kvôli okolnostiam, ktoré som už spomínal.“ 

  Ján Ksenič absolvoval Základnú školu na Ulici 8. mája a následne 
Gymnázium DH vo Svidníku, pokračoval na Katolíckej univerzite v 
Ružomberku, konkrétne na odbore fyzioterapia fakulty zdravotníctva Ján Ksenič s kolegyňou...
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Mladý Svidníčan Ján Ksenič je fyzioterapeutom 
v ligovom futbalovom tíme MFK Ružomberok 

  O mladom Svidníčanovi pôsobiacom v Ružomberku Jánovi Kseničovi sa dá 
povedať, že študovať fyzioterapiu sa rozhodol aj preto, že chcel pracovať pri 
športovom tíme. Skĺbiť prácu so štúdiom nie je vždy jednoduché. Uvedomuje 
si to aj čoskoro absolvent už spomínanej Fakulty zdravotníctva, na ktorej ho 
už v máji čakajú magisterské štátne skúšky a obhajoby. 
„Vyžaduje si to aj určité odriekanie. Nie vždy si môžem dovoliť ísť si večer 
niekam sadnúť s kamarátmi. To sa však odvíja aj od toho, či máme cez 
deň dva tréningy alebo iba jeden,“ pokračoval muž, ktorý je v ružomberskej 
kabíne niečo vyše pol roka. Kolektív a pracovnú atmosféru si pochvaľuje. 
  „V realizačnom tíme máme výborné vzťahy a skvelú atmosféru. V 

dobrom kolektíve sa vždy pracuje príjemnejšie. Počas sezóny k nám 
prišiel nový hlavný tréner, takže sa nám zmenil šéf, no aj on veľmi dobre 
zapadol,“ doplnil svidnícky rodák, ktorý ako fyzioterapeut má tiež svoj plány.   
  „Moje plány sú stále sa zlepšovať, navštevovať jednotlivé kurzy a 
semináre, stále si rozširovať vedomosti, čo sa týka športových zranení, 
či už je to samotná liečba, poprípade zvoliť inú metodiku cvičenia a, sa-
mozrejme, aby sa čo najrýchlejšie zranený hráč dostal späť na ihrisko. 
No a keď mám úplne otvorene povedať, tak môj cieľ je jasný, dostať 
sa do zahraničného futbalového klubu,“ netajil v našom rozhovore svoje 
ambície Ján Ksenič, ktorý, napriek tomu, že žije a pôsobí v Ružomberku, na 
Svidník nezabúda. 
  „Svidník je pre mňa kľudné mesto, rad sa tu vraciam za rodinou a 
kamarátmi. Aj napriek tomu, že je to malé mesto, postupne sa rozvíja, 
mame každý rok kopec kultúrnych akcii, ktoré sa konajú pravidelne a 
hlavne na tie sa snažím prichádzať,“ dodal ešte v rozhovore pre naše 
noviny fyzioterapeut ligového futbalového tímu MFK Ružomberok Ján Ksenič. 

(ps, foto: archív Ján Ksenič)

Ján Ksenič dnes žije a pôsobí v Ružomberku...

  Osem regionálnych knižníc Prešovského samosprávneho kraja si na tento rok 
pre svojich čitateľov pripravilo bohatý program. Už dávno totiž nie sú inštitú-
ciami, kde sa iba požičiavajú knihy. Svojich návštevníkov vítajú na festivaloch, 
besedách i na rôznych podujatiach na podporu čítania. Návštevníci sa môžu 
tešiť na známe podujatia, ktoré 
už poznajú i na viaceré novinky.
  Literárne festivaly regionál-
neho i medzinárodného cha-
rakteru, odborné prednášky, 
kurzy, 3D workshopy, čitateľské 
súťaže či podujatia a aktivity 
na podporu čítania - to všetko 
chystajú v tomto roku knižnice 
v zriaďovateľskej pôsobnosti 
Prešovského samosprávneho 
kraja pre svojich návštevníkov. 
Okrem toho majú v pláne zorganizovať besedy so zaujímavými osobnosťami 
i vzdelávacie semináre.
  Návštevníci Podduklianskej knižnice vo Svidníku si tento rok vychutnajú 
autorské besedy, stretnutia so spisovateľmi, hudobníkmi i rôzne vzdelávacie 
aktivity. V júni ich knižnica privíta na podujatí Okrúhly stôl s ukrajinskými 
spisovateľmi a na podujatí Leto s knihou.
  Regionálne knižnice sa aj tento rok zapoja do celoslovenských a medziná-
rodných iniciatív akými sú Národný týždeň manželstva, Prečítané leto, Čítajme 
si, Noc s Andersenom, Noc literatúry i 7. ročník čitateľskej súťaže Kniha roka 
PSK 2023. Taktiež sa zapoja do Týždňa slovenských knižníc, ktorý sa začne 
už 4. marca. Aktuálnu ponuku podujatí nájde široká verejnosť na webových 
stránkach a sociálnych sieťach knižníc.                                                  (psk)

Knižnice PSK pripravujú atraktívne podujatia
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  Na viaceré, pre mesto Svidník a región pálčivé problémy po-
ukázal na ostatnom zasadnutí Zastupiteľstva Prešovského sa-
mosprávneho kraja krajský poslanec za okres Svidník Ján Vook. 
Vo svojich vystúpeniach apeloval nielen na kolegov, krajských 
poslancov, ale aj na vedenie Úradu Prešovského samospráv-
neho kraja, aby spoločne v čo najkratšom čase podnikli kroky 
potrebné k náprave ním nastolených problémov.

Krajský poslanec za okres Svidník Ján Vook nastolil viacero aktuálnych problémov 
Čo bude s prístupovou cestou k urgentu? Opravia úsek medzi Rakovčíkom a Giraltovcami? Dočkáme sa cyklobusov aj pod Duklou?

JEDINÁ PRÍSTUPOVÁ CESTA  
K URGENTNÉMU PRÍJMU

Krajský poslanec za okres Svidník 
Ján Vook poukázal na nevyhnutnosť 
rekonštrukcie jedinej prístupovej 
cesty vedúcej k Urgentnému príjmu 
svidníckej nemocnice. 
  „Už začiatkom februára tohto roka 
som písomne upovedomil a po-
žiadal generálneho riaditeľa Penty 
hospitals a.s., ktorý je zároveň aj 
predsedom Prešovského zdra-
votníctva, a.s. pána Čuhu o nutnú 
rekonštrukciu jedinej príjazdovej 
cestnej komunikácie k Nemocnici 
arm. gen. L. Svobodu  vo Svidníku, 
a.s. Spomínaný úsek cesty, nachá-
dzajúci sa na Ul. MUDr. Pribulu, 
je v súčasnosti vo veľmi zlom a 
nevyhovujúcom stave. 
  Keďže od začiatku tohto roka je 
svidnícka nemocnica zaradená do 
pevnej siete nemocníc s urgent-
ným príjmom typu 1. a táto cesta je 
jedinou príjazdovou  komunikáciou 
k urgentu,  jej urýchlená rekon-
štrukcia je nevyhnutná,“ vyhlásil 
krajský poslanec Ján Vook s tým, 
že včasnou rekonštrukciou cesty by 
sa zabezpečila bezpečnosť a kom-
fortnosť do nemocnice prevážaných 
pacientov a predišlo by sa tak prípad-
ným problémom.
 „Po komunikácii s generálnym ria-
diteľom sme našli najlepší variant, 
ako túto cestu opraviť, a to tak, že 
investor zakúpi asfalt a Prešovský 
samosprávny kraj zabezpečí sa-

motný proces rekonštrukcie, a to 
prostredníctvom asfaltérskej čaty 
Správy a údržby ciest PSK. 
  Chcem podotknúť, že tému 
opravy tohto cestného úseku som 
v minulosti na zasadnutiach Do-
zornej rady nemocnice predkladal 
niekoľkokrát. Učinil som tak aj na 
spomínanom poslednom zasadnutí 
Zastupiteľstva PSK, kde som ofi -
ciálne požiadal vedenie PSK, ako 
aj vedenie Správy a údržby ciest 
PSK o urýchlenú rekonštrukciu 
predmetného úseku cesty a na-
vrhol som aj už spomínanú formu 
opravy. 
  Znamenalo by to združenú in-
vestíciu do spoločného majetku 
pomerom 34% PSK a 66% Penta 
hospitals a.s.. Verím, že tento 
zámer bude úspešný a pacienti 
aj zamestnanci nemocnice budú 
mať v dohľadnej dobe kvalitnú a 
bezpečnú cestnú komunikáciu,“ 
podotkol Ján Vook.

NEVYHNUTNOSŤ OPRAVY
CESTY MEDZI RAKOVČÍKOM

A GIRALTOVCAMI  
  Druhou, Jánom Vookom nadnese-
nou témou na zasadnutí krajského 
parlamentu, bola nevyhnutnosť opra-
vy cesty medzinárodného významu 
medzi Rakovčíkom a Giraltovcami. 
  V rozhovore pre naše noviny pove-
dal, že už koncom januára kontakto-
val hlavného odborného zamestnan-
ca správy a prevádzky ciest 1. triedy 
(Slovenskej správy ciest) Š. Velikého 

v tejto veci, ktorého odpoveďou bolo, 
že predmetný úsek cesty intenzívne 
riešia so svojim dodávateľom prác 
a služieb, v rámci technologických 
možnosti počas zimného obdobia 
a interných objednávok medzi Slo-
venskou správou ciest a Správou a 
údržbou ciest PSK. 
  „Na nutnosť opravy tohto úseku 
cesty v čo najkratšom čase som 
upozornil aj na februárovom zasad-
nutí Zastupiteľstva PSK. S týmto 
problémom sa boríme po každej 
zime, keďže tento úsek cestnej 
komunikácie si pravidelne vyža-
duje opravu, lebo je mimoriadne 
vyťažený. Verím, že aj mnou zdô-
raznená nevyhnutnosť konania, 
pomôže k promptnému riešeniu, 
lebo motoristi, ktorí týmto úsekom 
denno-denne prechádzajú, veľmi 
dobre vedia, o čom hovorím,“ 
poznamenal poslanec PSK za okres 
Svidník, ktorý sa venoval aj úprave 
času odchodov autobusových spojov 
na linke Svidník - Kysak - Košice.

PROBLÉM DOPRAVY
V RÁMCI KRAJA

  Už vlani v decembri na zasadnutí 
krajského parlamentu opäť poukázal 
na dlhodobejší problém hromadnej 
dopravy v rámci kraja. Upozornil na 
chýbajúcu nadväznosť niektorých au-
tobusových spojov v smere Svidník-
-Kysak-Košice a hlavne na odchody 
ranných autobusových spojov, v rámci 
ktorých sa nevedia cestujúci včas 
dostaviť do práce alebo školy. 
  „Mrzí ma, že aktuálny cestovný 
poriadok sa tvoril bez diskusie 
napr. s poslancami, väčšími za-
mestnávateľmi, starostami a pri-
mátormi dotknutých miest i obcí. 
  Žiadal som aj o úpravu odchodu 
konkrétneho ranného spoja Svid-
ník - Košice, aby ho presunuli na 
čas cca 5.30 h, čím by sa zabezpe-
čil včasný príchod cestujúcich do 
zamestnania a školy. 
  Dobrou správou je, že v krát-

kom čase bude pre cestujúcich v 
smere Svidník - Prešov v ranných 
hodinách zabezpečené pravidelné 
autobusové spojenie, a to v pol-
hodinových intervaloch,“ oznámil 
pozitívnu správu Ján Vook a po istom 
čase upozornil aj na tému cyklono-
sičov, umiestnených na autobusoch 
v Prešovskom kraji. S blížiacim sa 
príchodom letnej sezóny nadniesol 
tému cyklobusov, ktoré slúžia cyklo-
turistom zo vzdialenejších miest na 
prepravu bicyklov.   

ZAVEDENIE CYKLOBUSOV
  S návrhom zavedenia cyklobusov s 
cyklonosičmi do Prešovského kraja 
prišiel Ján Vook už v roku 20212, aby 
tak cykloturisti z celého Slovenska 
mohli v letných mesiacoch navštíviť 
všetky atraktívne miesta v rámci kraja. 
V roku 2023 sa to stalo realitou a PSK 
pustil do prevádzky cyklobusy na 
trasách Prešov - Zlatá Baňa, Sabinov 
- Drienica, Stará Ľubovňa - Červený 
Kláštor, Vranov nad  Topľou - Doma-
ša, Dobrá rekreačná oblasť a Snina 
- Nová Sedlica. 
  „Na moje prekvapenie medzi za-
vedenými trasami chýbala mnou 
navrhovaná trasa Kysak-Dukla. 
Po mojej apelácii na zasadnutí 
Zastupiteľstva PSK a následnom 
kontaktovaní riaditeľa Úradu PSK 
a vedúceho Odboru dopravy PSK 
mi bolo prisľúbené, že už toto leto 
bude cyklobus na trase Kysak-Duk-
la spojazdnený, čomu sa veľmi 
teším, lebo takto vieme pritiahnuť 
viac turistov do nášho regiónu,“ 
zdôraznil Ján Vook a dodal: 
  „Som rád, že z pozície krajského 
poslanca môžem poukazovať a 
„pretláčať“ veci potrebné pre náš 
región pod Duklou. 
  Samozrejme, v tomto smere je 
potrebné poďakovať sa aj vedeniu 
PSK, na čele s predsedom PSK 
Milanom Majerským, lebo v rámci 
dobrej spolupráce vieme posúvať 
spoločne veci k lepšiemu.“     (ps)
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  Bezprostredne po úmrtí blízkeho človeka ľuďmi zmieta zmä-
tok, chaos, šok. Sme akoby omámení, otupení a ešte si úplne 
neuvedomujeme, že náš blízky už nežije. Strácame schopnosť 
adekvátne vnímať a prežívať. 

Odišiel človek veľkého srdca - Vasiľ Lakata 

  Je to však normálna reakcia na stratu blízkeho človeka, na tú najbolestivejšiu 
skúsenosť nášho života. No nie vždy je to ľahké, obzvlášť, keď je to niekto 
blízky, dobrý priateľ, kamarát. A takýmto vzácnym človekom pre mňa bol aj 
náš Vasiľ Lakata - spevák, ikonopisec, človek, ktorý celý svoj život zasvätil 

kultúre. Skrátka človek s veľkým a 
skromným srdcom. 
  Prečo skromným? Lebo veľmi 
nerád rozprával o sebe. Aj keď jeho 
ikony zdobia mnohé naše chrámy, 
vždy ich písal s veľkou láskou a v 
skromnosti. Odmietal akúkoľvek 
výstavu, rozhovory, nie preto žeby 
bol pyšný, ale preto, že za sebou 
vždy zanechával veľký kus svojej 
práce s odkazom: „Hospoď Boh 
vydyť, každe moje dilo, što vecej 
mi treba.“   
  Vždy, keď sme sa zišli, mali sme si 
čo povedať i o dianí aj na rusínskom 
poli. Kultúrny národnostný život for-
moval počas svojej skoro 15 ročnej 
práci, na poste riaditeľa, vtedajšieho 
Mestského kultúrneho strediska vo 
Svidníku. Založil súbor  Karpaty, 
ktorý vo Svidníku pôsobil vyše 6 
rokov, v ktorom aj sám pôsobil ako 
spevák svojím nezameniteľným 
basovým hlasom, ako hudobník 
a v neposlednom rade ako člen 
Pravoslávneho speváckeho zboru 

pri chráme sv. Trojici vo Svidníku. 
  No najväčším jeho koníčkom, dar od Boha, bolo ikonopisecstvo. Stačí nám 
zájsť do pravoslávneho chrámu v Stropkove, kde chrám ikonami vyzdobili 
ikonopisci Vasiľ Lakata a otec Ján Pajkoš zo Svidníka. 
  Aj keď s Vasiľom Lakatom sa široká verejnosť rozlúčila minulý utorok v nedo-
žitých 80-tých rokoch, navždy zostáva v našich srdciach. Utíchlo srdce, no jeho 
nezameniteľný basový hlas zostáva aj naďalej v prekrásnej rusínskej piesní: 
„Karpaty, Karpaty, dolina, dolina, na vse žyty bude rusynska rodyna.“ 

VIČNAJA PAMJAŤ, BLAŽENYJ POKOJ!

Tomáš Michal Babják

Pri príležitosti životného jubilea prijal vtedajší primátor mesta Ján 
Holodňák v roku 2014 Vasiľa Lakatu, ktorému sa poďakoval za jeho 
doterajšiu prácu. Jubilantovi blahoželali aj vtedajší zástupca primátora 
Miron Mikita a prednosta Mestského úradu Vladimír Šandala

  Ak by mala existovať telenovela z prostredia malého mesta na 
severovýchode Slovenska, asi by vyzerala takto. Hypo Kyrie 
vydal album Soap Opera.

Jedinečný projekt v Stropkove: Hypo Kyrie vydal album Soap Opera

  Hypo Kyrie uzatvára ďalšiu zo svojich životných kapitol zbierkou dvanástich 
skladieb, ktoré sa pohybujú od emocionálneho popu, až po elektronické 
experimenty. Cez svoj rap, spev a schopnosť kombinovať hudobné žánre 
vytvára jedinečné zvukové krajiny. Na tomto albume sa v textoch dotýka tém 
ako láska, strata, komplikované vzťahy, osobný rast, ale i pád.
  Vo svojich skladbách sa Hypo Kyrie snaží priniesť poslucháčom autentický 
zážitok a jedinečnú atmosféru, ktorá ich vtiahne do jeho hudobného sveta. 
Tento album je jeho najambicióznejší projekt doposiaľ a aj keď je album už 
nejaký ten piatok dostupný na všetkých digitálnych hudobných platformách, 
hmotného nosiča sa dočkal až teraz. 
  Konkrétne začiatkom februára vyšiel album Soap Opera ako 12“ vinylová plat-

ňa pod nezávislým 
hudobným vydava-
teľstvom Haluzeum.
  Hudobne sa pod 
album podpísal pro-
ducent Tino Vojtek, 
zvuk mal na starosti 
Jozef Nováček a do 
vinylovej dokonalosti 
to dotiahol Gaex z 
Gargle & Expel. Celý 
projekt bol nahráva-
ný v štúdiu Urbancat 
v Stropkove.
                       (mm) 

Nikdy nestratíš niekoho, 
koho nosíš vo svojom srdci.

Možno stratíš jeho prítomnosť, 
jeho hlas, jeho vôňu.

Ale to, čo si sa od neho naučil, 
to čo Ti po sebe zanechal, to nestratíš nikdy.

   S hlbokým žiaľom oznamujeme všetkým príbuzným, 
priateľom a známym, že nás 16.2.2024 opustil vo 
veku nedožitých 80 rokov náš drahý manžel, otec, 
dedko a strýko 

VASIĽ LAKATA ZO SVIDNÍKA.
   Touto cestou sa chceme úprimne poďakovať všet-
kým, ktorí ste venovali svoj čas a sprevádzali ho na 
jeho poslednej ceste. Zvlášť duchovným otcom a cirkevnému zboru za viac 
ako dôstojnú rozlúčku, za prejavy sústrasti, modlitby a kvetinové dary.
   Rovnako sa chceme poďakovať lekárom a zdravotnému personálu za 
vynaloženie maximálneho úsilia.                                         Smútiaca rodina

 SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE



27. február 2024Podduklianske novinky 8Spravodajstvo 

  Vedomosť, prežívanie a zručnosť sú ideálnou kombináciou 
vyváženosti afektívnej, ako aj kognitívnej stránky celostného 
rozvoja osobnosti a tú nám svojou profesionalitou predviedli 
16. februára v priestoroch koncertnej miestnosti našej školy 
pedagógovia Konzervatória z Timonovej 2 v Košiciach Jozef 
Demjan a Frederika Pöhmová.

Svidnícka ZUŠ-ka dejiskom akordeónového metodického dňa a koncertu

  Pedagógov v úvode, 
nevynímajúc aj žiaka 2. 
ročníka konzervatória 
Damiána Pasternáka, 
srdečne privítal riadi-
teľ Základnej umeleckej 
školy Marcel Prokop. 
  Pod ich vedením sa 
v dopoludňajších hodi-
nách učitelia akordeó-
nového oddelenia: M. 
Vaňugová, M. Cuprišin, 
K. Keselica, D. Izsófová 

v rámci metodického 
dňa na základe prak-
tických ukážok dozve-
deli, ako by mal žiak 
správne sedieť, na akej 
stoličke podľa stavby 
tela, vysvetlili aj prácu 
s mechom a poukázali 
na isté zmeny a iné 
možné spôsoby v hre 
na akordeóne. 

  Pri praktickom prevedení boli prítomní žiaci: T. Kaliňák, V. Horochonič z 
triedy p. uč. Keselicu a žiak M. Jurkovič z triedy p. uč. Vaňugovej. Takáto 
forma vzájomného odovzdávania si informácií je dôležitým prvkom v procese 
ďalšieho vzdelávania učiteľov, za čo veľmi pekne ďakujeme. Bolo to prínosné, 
podnetné, inšpirujúce.
  Nemenej zaujímavým a pútavou formou prevedeným bol koncert v popo-
ludňajších hodinách, na ktorom boli prítomní nielen žiaci hudobného ale aj 
iných odborov a rodičia. 
  Pedagógovia konzervatória navodili daným koncertom pozitívnu klímu s 
pocitom spolupatričnosti. Skladby žiakom obsahovo výstižne kvôli predstave 
hudobného diela opísali, následne umelecky predviedli a zároveň žiakov za-
pojili do celkového diania tým, aby odpovedali na zadané otázky. Vynikajúce 
výkony náročných skladieb vo fantastickej súhre pedagógov konzervatória 
boli odmenené zaslúženým potleskom vnímavého publika.
  Ďakujeme všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom pričinili o zdarný priebeh 
celého dňa. Už teraz sa tešíme na ďalšie spoločné stretnutia.

(zuš)

  Stredná zdravotnícka škola milosrdného Samaritána si pre 
žiakov svidníckych škôl pripravila podujatie, v ktorom prizvaní 
hostia postupne odhaľovali tajomstvá prvej pomoci. 

Prvá pomoc zážitkom

  Sme radi, že 21. februára naše pozvanie prijala pani primátorka Svidníka 
Marcela Ivančová, ktorá program otvorila a v príhovore prítomným žiakom 
zdôraznila, prečo je veľmi dôležité ovládať základy prvej pomoci. Odovzdala 
slovo Lukášovi Jurinovi, rodákovi zo Svidníka a absolventovi našej školy, 
ktorý aktuálne pôsobí ako záchranár v Poprade.
  Lukáš Jurina svojím dynamickým prístupom sprostredkoval žiakom svoje zá-
žitky a skúsenosti z praxe, žiaci si v simulácii vyskúšali, ako majú postupovať 
v prípade, že niekto potrebuje privolať pomoc záchranárov, ako taký rozhovor 
na tiesňovú linku prebieha a čo treba robiť do príchodu odborníkov. Pomocou 
fi gurín prítomným vysvetlil základy prvej pomoci, napr. ako postupovať pri 

bezvedomí, resuscitácii, pri vdýchnutí jedla 
a pod. Vzhľadom na to, že si svojím hovo-
rovým a pútavým prejavom získal všetkých 
prítomných, veríme, že v prípade potreby 
budú vedieť, ako majú postupovať a možno 
raz niekomu zachránia život.
  Nielen naše telo potrebuje lekárov a 
záchranárov, v živote prichádzajú aj dni, 
počas ktorých potrebuje „liek“ aj ľudská 
duša. Hovorí sa, že humor lieči, preto sme 
radi, že nás svojou návštevou poctili aj herci 

Divadla Alexandra Duchnoviča v Prešove - Jevgenij Libezňuk, ktorý je zároveň 
aj fi lmovým a seriálovým hercom, s manželkou Danielou Libezňuk. V rozho-
vore nám prezradili, či sa už od detstva túžili stať hercami, aké sú ich typy na 
zvládanie stresu a trémy, či niekedy hrali postavu zdravotníckeho pracovníka 
alebo či sa ocitli v situácii, keď museli niekomu poskytnúť prvú pomoc. Svojimi 
vtipnými príhodami a ukážkou ich hereckého nadania obohatili podujatie.
  Tešíme sa z vysokej účasti žiakov a učiteľov na podujatí a sme vďační 
všetkým účinkujúcim, že nás svojou účasťou podporili. Vzhľadom na mnohé 
pozitívne ohlasy plánujeme v podobných akciách pre verejnosť pokračovať.

Ivana Rozkošová
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  Do povedomia verejnosti a nielen tej svidníckej, ale i na celom 
Slovensku, sa dostala svojou medovnikárskou tvorbou. 80-ročná 
Mária Mafka Molčanyiová sa nedávno zviditeľnila aj vydaním 
knihy určenej nielen pre profesionálne medovnikárky, ale aj pre 
úplne začiatočníčky. 

PRÍBEHY OD MAFKY (5.)

  Málokto však o tejto stále čipernej dôchodkyni vie, že má aj talent  na písanie 
a jej životné príbehy, spomienky a skúsenosti sú bohaté a veľmi pestré. Mária 
Mafka Molčanyiová sa rozhodla, že sa s nimi podelí aj s vami, našimi čitateľmi. 
na našich stránkach preto prinesieme hneď viacero príbehov z jej života.

VRABČIATKO NA OKENICI  
  Bol pokojný večer, všade kľud a ticho. Telku som mala zapnutú a občas 
som ju počúvala. Avšak dokonale som sa sústredila na moje vyšívanie. 
Pretože to bola krížiková technika, nemohla som sa pomýliť. Zrak mi občas 

zaletel k telke, ale len na chvíľku. 
Čas pomaly sa blížil k pol noci. Keď 
zrazu pozriem a čo vidím? Na okne 
sedí vtáčik. Vtáčik, v tomto čase na 
okne? Divím sa. 
  Veď spevavé vtáctvo v tomto čase 
spí. Sedel na ráme tak, že až na 
nožičky ho cez sklo, bolo vidieť 
celého. Myslím si, že to vrabčiatko 
si pomýlilo deň a noc. Odsústredila 
som sa od neho a vidím, že už tam 
nieje. Vyšívam ďalej, no ostal v 
mojich myšlienkach a rozmýšľam, 
či je to možné. 
  Prišiel opäť a úpenlivo na mňa pozerá tak, že naše pohľady sa stretli. Pýtam 
sa ho: „Povedz vrabčiatko, čo mi chceš povedať? Akú správu si mi doniesol?“ 
Zrejme čakal na tú otázku a odletel. Viac sa už nevrátil. No ráno mi prišla 
smutná zvesť, že zomrel môj bratranec.                                                   (ml)

  Včelári Základnej organizácie Slovenského zväzu včelárov 
vo Svidníku sa v piatok 16. februára stretli na svojej výročnej 
členskej schôdzi v Hoteli Rubín, na ktorej zhodnotili rok 2023. 

Včelári si tento rok pripomenú 90 rokov založenia včelárskej organizácie

  Tejto členskej schôdze sa zúčastnili za výkonný výbor Slovenského zväzu 
včelárov krajský predseda Gabriel Foťko zo Stropkova a predseda krajskej 
revíznej komisie  Ján Hajduk. Predseda základnej organizácie Ján Sabol 

oboznámil členov s programom výročnej 
členskej schôdze. Následne tajomníčka 
základnej organizácie Martina Mihalenko-
vá predniesla správu o činnosti základnej 
organizácie za rok 2023, kde uviedla, že 
základná organizácia má 136 členov - vče-
lárov, ktorí obhospodarujú 1910 včelstiev. 
V našej základnej organizácií je priemerný 
vek včelárov 58,5 roka. Súčasne na vý-
ročnej schôdzi bol schválený plán práce 
na rok 2024. Správu o hospodárení pred-
niesla pokladníčka Helena Veselovská a 
správu revíznej komisie predniesol Marek 
Fek, predseda revíznej komisie.  
  Keďže tento rok základná organizácia 
bude oslavovať 90. výročie založenia 
Slovenského zväzu včelárov, ktorá je 
následníkom Spolku včelárov založené-
ho v roku 1934 vo vtedajšom Nižnom 
Svidníku. Jej zakladateľmi boli predseda 

P. Hrynčišin (okresný sudca Vyšného Svidníka), jednateľom Štefan Mykoli 
(správca školy v Medveďom) a list prijímateľom J. Cirhán (rešp. fi nančnej 
stráže Krajná Poľana). 
  Pri tejto príležitosti naša organizácia plánuje uskutočniť viaceré podujatia, 

ako včelársku nedeľu vo Svidničke, výtvarnú súťaž pre deti Medový štetec, 
výlet na včelnicu Miroslava Kozmu do Michaloviec, ako aj Písanske bzúčanie 
a uskutočnenie slávnostnej akadémie pri príležitosti 90. výročia založenia 
včelárskej organizácie. Veríme, že týchto akcií sa zúčastnia nielen včelári, 
ale aj široká verejnosť. 
  Týmto by sme chceli poďakovať všetkým členom, ktorí sa zúčastnili výročnej 
členskej schôdze za účasť a za ich podnetné návrhy na ďalšie obdobie. Sú-
časne by sme sa chceli poďakovať Mestu Svidník, Regionálnej veterinárnej a 
potravinovej správe vo Svidníku, Podduklianskému osvetovému stredisku vo 
Svidníku, Spojenej škole vo Svidníku a zároveň aj všetkým školám v okrese 
za ich spoluprácu pri organizovaní podujatí. 
Výbor Základnej organizácie Slovenského zväzu včelárov vo Svidníku 

  Základná organizácia včelárov má 136 členov - včelárov, ktorí ob-
hospodarujú 1910 včelstiev. V základnej organizácií je priemerný vek 
včelárov 58,5 roka... 
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   V uplynulú sobotu 24. februára sa na svidníckom Zimnom 
štadióne hrali štyri zápasy 5. kola Medzinárodnej amatérskej 
hokejovej ligy. Prinášame kompletný výsledkový servis dlho-
dobej medzinárodnej hokejovej súťaže, ktorej organizátorom 
je ŠK Centrum Svidník. 

Medzinárodná amatérska hokejová liga má za sebou zápasy 5. kola

Výsledky 5. kola: 
HK Krynickie Diably Krynica - HK Kuková  11:3 (5:0, 3:0, 3:3)

Góly: M. Gosztyla 3, A. Bielak 2, J. Pajda 2, M. Hraj, S. Makuch, T. Majchr-
zak, M. Wrona - A. Aust, J. Sliva, V. Kulpa, vylúčenia: 3:2, presilovky: 0:0, 
oslabenia: 1:0. 

HK Silné Strely Košice - HK Hokejomania Sanok 
5:17 (3:9, 1:1, 1:7)

Góly: M. Lukáč 2, P. Gönci, Ľ. Bujňák, L. Olejník - P. 
Niemczyk 4, K. Luszczyszyn 2, R. Borowski 2, M. Padia-
sek 2, A. Jarecki, K. Rocki, S. Kosztolowicz, J. Skórka, 
M. Cybuch, P. Szymbara, M. Golarz, vylúčenia: 2:1, 
presilovky: 0:1, oslabenia: 0:0.
HK Partizán Bardejov - HK Orlie Pierka Stropkov 5:5 

(1:3,3:1,1:1)
Góly: T. Ratica 2, M. Tipul, D. Marcinov, S. Grohoľ - J. 
Hurný, J. Suchanič, S. Vaško, P. Vavrek, J. Mižov, vylú-
čenia: 3:4, presilovky: 0:0, oslabenia: 0:0.     
Zostava HK Orlie Pierka Stropkov: M. Macko - J.Mižov, T. Navrátil, J. Hurný, 
J. Suchanič, P. Vavrek, S. Vaško, M. Hájek, M. Chvastaš, M. Michalov, R. 
Mižov, P. Švec, R. Kaščák, M. Štochmaľ, F. Varga, F. Kandalík.

HK Lion Svidník - HC Sitníky  8:2  (2:0,5:2,1:0)
Góly: P. Sova 3, P. Bochnovič 2, J. Vook 2, D. Zemanovič - M. Majerník, 

G. Ivančo, vylúčenia: 3:3, presilovky: 1:0, 
oslabenia: 1:0.
Zostava HK Lion Svidník: J. Plaskoň / L. 
Koudelka - F. Šiba, J. Vook, P. Bochnovič, J. 
Micenko, D. Zemanovič, P. Sova, J. Barna, 
M. Popjak, J. Olejár, R. Adamečko, R. Korba, 
M. Demjanovič, V. Cupák, F. Palko, V. Vra-
novský, P. Vaškanin. Zostava HK Sitníky: J. 
Tarbaj - M. Flešár, P. Škreptáč, G. Ivančo, M. 
Olčák, J. Minarič, S. Gombár, M. Klocek, M. 
Majerník, D. Križanovský, M. Fatľa, B. Takáč, 

S. Rapáč, M. Andrejčák, T. Demjan, A. Križanovský, K. Palička.
   Rozhodcami zápasov boli D. Paraničová a P. Gutek, hráčom kola sa stal 
Patrik Niemczyk (Sanok) so ziskom 7 bodov (4g+3a). Štatistiky spracoval 
Vlado Kristiňák a my dodajme, že 6. kolo je na programe v sobotu 23. marca 
na Zimnom štadióne v poľskej Krynici.                                                     (pn)

Lukratívny exhibičný zápas postavil hokejové legendy proti sebe
HK Lion Svidník - ZPA Prešov 10:15 (4:3, 4:5, 2:7)    Ďalší tohtosezónny exhibičný 

hokejový zápas, ktorý nielen 
pre svidníckych hokejových 
priaznivcov na Zimnom šta-
dióne vo Svidníku pripravil 
ŠK Centrum Svidník, priniesol 
množstvo gólov a kvalitný 
hokej. V nedeľu 18. februára 
sa proti sebe postavili Peter 
Bartoš a Marcel Paulovský. 

   Legendárny košického a prešovské-
ho hokeja v doterajších exhibičných 
zápasoch nastupovali spoločne bok 
po boku v drese svidníckych levov. 
Tentoraz sa však postavili proti sebe. 
Peter Bartoš ako kapitán viedol HK 
Lion Svidník, no a Marcel Paulovský 
ako kapitán na ľad priviedol hráčov 
niekdajšieho legendárneho ZPA 
Prešov. 
   Aj napriek prehre domácich 10:15, 
išlo o vyrovnaný a kvalitný zápas. V 

zápase padlo mnoho krásnych gólov, 
čo diváci isto ocenili. Rýchly hokej, 
kvalitné herné výkony a napätie do 
poslednej chvíle - aj takto sa dá zhr-
núť zápas, ktorý na svidnícky zimný 
štadión prilákal slušnú divácku náv-

števu. Vstupné bolo, 
ako to už pri akciách 
ŠK Centrum Svidník 
býva, zadarmo, na-
vyše pre všetkých bol 
pripravený nielen čaj, 
ale aj čaj s rumom. 
   Góly: Skokan 3, 
Leščišin 3, Micenko 
2, Česelka, Demja-
novič - M. Segľa 3, 
Hajduk 3, Zavacký 3, 
R. Pucher 2, Orosz 2, 
Paulovský, Hopkovič. 
   Spestrením exhibí-

cie bolo aj úžasné vystúpe-
nie talentovanej prešovskej 
krasokorčuliarky Lucie Bog-
daňovej. 
„Tešíme sa veľkej di-
váckej účasti, všet-
kým fanúšikom za 
účasť a "fandenie" 
na tomto exhibič-
nom zápase ďaku-
jeme. Je to pre nás 
signál, že o hokej 
v našom meste je 
záujem a oplatí sa v 
týchto aktivitách po-
kračovať. Ďakujeme 

aj našim partnerom za podporu, bez 
ktorej by realizácia takéhoto podujatia 
nebola možná,“ povedal predseda ŠK 
Centrum Svidník Patrik Palko. (hkl)  

Hráči HK Lion Svidník po sobot-
ňajšom víťazstve nad Sitníkmi
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Medziokresná súťaž družstiev - 5. LIGA

Úradná správa č. 20 zo dňa 21.februára 2024

   Mužská Niké Extraliga mala v 
sobotu na programe komplet-
né 5. kolo v oboch skupinách 
nadstavieb.
   V spodnej skupine vyhrali vyhrala 
Banská Bystrica v Trenčíne 3:0 a pri-
písala si tak druhé víťazstvo v sezóne. 

EXTRALIGA / O 5. - 8. MIESTO: Stále bez straty setu

Svidník v nadstavbe ešte nestratil ani 
set a tentoraz vyhrali zverenci trénera 
Rastislav Paňka v Nitre.
   Zostava TJ Slávia Svidník: R. Vitko 
0, Miščík 6, De Moraes 8, Bognár 15, 
M. Sopko ml. 12, Šellong 10, libero 
M. Vitko (Jurko 0, Damián Hnát 3). 
Tréner: R. Paňko.

VK Slávia SPU Nitra - TJ Slávia Svidník 0:3 (-21, -22, -19)
   Hráči zápasu: Šimon Rzyman (VK 
Slávia SPU Nitra) - Martin Sopko ml. 
(TJ Slávia Svidník)
   Tréner svidníckych volejbalistov 
Rastislav Paňko po zápase v Nitre 
povedal: „Momentálne bojujeme so 
zraneniami, no i napriek tomu sme 
dokázali vyhrať. Preto som s výsled-

kom a s výkonom hráčov spokojný. 
Dúfam, že sa čoskoro dostaneme 
zo zranení, aby sme sa mohli naplno 
pripravovať na play-off .”
   Posledný zápas druhej časti ex-
traligy odohrajú volejbalisti Svidníka 
v sobotu 2. marca o 19.00 hod. v 
Trenčíne.                             (pn, svf)

   Odvetná časť III. futbalovej ligy Východ štartuje už počas 
tohto víkendu. Ako nás informoval prezident 1. FK Svidník 
Michal Goriščák st., svidnícki futbalisti sú pripravení. Za sebou 
majú podľa neho posledné prípravné zápasy. S FK Humenné 
prehrali v uplynulý víkend 1:3 a predtým cez týždeň  Raslaviciam 
podľahli 2:3 a s Ľuboticami remizovali 2:2. 
   Ako informoval Michal Goriščák st., v príprave bolo trénerom 
Jozefom Motýľom a jeho asistentmi Jánom Čížekom a Ladisla-
vom Oravcom vyskúšaných 22 hráčov, pričom konečný káder 
pre jarnú časť III. ligy Východ sa ustálil na počte 18 hráčov. 
Úvodné kolo jarnej časti je na programe už túto nedeľu 3. 
marca o 14.30 hod. Na domácom trávniku svidnícki futbalisti v 
susedskom derby privítajú futbalistov MŠK Tesla Stropkov.   (ps)

SEKRETARIÁT:                 
Oznamuje FK OOFZ Svidník, že výsledky, tabuľky, úradné správy, ŽK, ČK, 
strelcov gólov, rozpis zápasov a tlačiva OOFZ nájdu na stránke: https://www.
facebook.com/profi le.php?id=100083023968073 a na www.futbalnet.sk

ŠTK OOFZ:
Schválila výsledky stretnutí 1. a 2. kola Pohára predsedu OOFZ 
2. kolo Pohára predsedu OOFZ:
9. marca 2024 o 10.50 hod. Sitníky - Lúčka - UT Stropkov
9. marca 2024 o 12.40 hod. Rovné - Kuková - UT Stropkov
9. marca 2024 o 14.30 hod. Radoma - Tisinec- UT Stropkov
3. kolo Pohára predsedu OOFZ:
17. marca 2024  o 13.00 hod. Radoma/Tisinec - Sitníky/Lúčka - UT Stropkov
24. marca 2024 o 12.40 hod. Breznica - Rovné/Kuková - UT Stropkov                                      
Dohrávka 14. kola 7. ligy dospelých 24. marca 2024 o 15.00 hod.: Sitníky - 
Tisinec

Proti rozhodnutiam je možné sa odvolať podľa SP čl.87/1  do 14 dní
DK OOFZ:

Trestá hráča OŠK Miňovce - Denis Bedruň -1268816 - DO pozastavením 
výkonu športovej činnosti na 2 stretnutia nepodmienečne od 21.2.2024, podľa 
DP čl. 49/1a,2a, poplatok 10 eur. 
Trestá hráča TJ Družstevník Kuková - Ján Centek -1274284 - DO pozastave-
ním výkonu športovej činnosti na 2 stretnutia nepodmienečne od 21.2.2024, 
podľa DP čl. 49/1a,2a poplatok 10 eur. 
  Odvolanie proti rozhodnutiu komisie (okrem rozhodnutí podľa čl. 37/3,5 alebo 
8 DP), sa podáva na Disciplinárnu komisiu OOFZ, v lehote do 7 dní odo dňa 
oznámenia rozhodnutia disciplinárnej komisie  (čl.84 ods.1 DP). 
  Úradná správa OOFZ uverejnená v okresných týždenníkoch má informatívny 
charakter a nemusí obsahovať všetky informácie. Kompletná a záväzná je 
Úradná správa OOFZ zverejňovaná na stránke: https://www.facebook.com/
profi le.php?id=100083023968073                                           OOFZ Svidník

   V predchádzajúcom týždni sme odohrali 15. kolo 5. ligy stolného 
tenisu, po ktorom je pravdepodobnosť hraničiaca s istotou taká, 
že béčko Lužian pri Topli splní svoj cieľ postúpiť do kvalifi kácie 
o 4. ligu, pretože doposiaľ ešte nenašlo svojho premožiteľa. 
   Mužstvo Radomy zvládlo súboj 
o predbežné druhé miesto s tretími 
Staškovcami. Aj keď sa výsledok zdá 
byť jednoznačný, nebolo tomu tak, 
veď až 21 setov skončilo výsledkom 
11:9 a vyšším, čo je skoro každý 
tretí set! Zápas bol až do stavu 6:5 
aj výsledkovo vyrovnaný, no potom 
domáci šnúrou šiestich víťazstiev po 
sebe strhli vedenie na svoju stranu. 
Na celkové druhé a tretie miesto je 
viacero adeptov a okrem spomína-
ných mužstiev Radomy a Staškoviec 
tam môže skončiť aj Céčko Lužian 
pri Topli, pričom bez šancí nie je ani 

Céčko Svidníka.
Výsledky 15. kola: 

JMC Lužany pri Topli C - 
Brusnica 12:6

B.: Rozkoš 4; Gdovin 3; Pavlík, Rej-
dovian 2; Tomko 1 - Varháč, Zajaroš 
2,5; Bačišin, Macko S. 0,5. 

ŠŠK Centrál Svidník D - 
JMC Lužany pri Topli B 6:12

B.: Kostelník 2,5; Petrík 1,5; Olijar, 
Vasiľ 1 - Kočiš, Cigan 4,5; Sabol 3. 

ŠŠK Centrál Svidník C - 
JMC Lužany pri Topli D 15:3

B.: Nemec 4,5; Dudáš, Štefanco, Vil. 
Vasilenko 3,5 - Vavrek 3. 

TJ Radoma - 
ŠM Staškovce A 12:6 

B.: J. Baran, Šafranko 3,5; M. Baran, 
Hrušč 2; Pavlišin 1 - Gojdič 3,5; Kočiš 
1,5; Pašeň 1.
   16. kolo nám ponúkne tieto zápasy: 
ŠM Staškovce A - ŠŠK Centrál Svid-
ník C, JMC Lužany pri Topli D - ŠŠK 
Centrál Svidník D, JMC Lužany pri 

Topli B - JMC Lužany pri Topli C, 
Brusnica - ŠM Staškovce B a naberať 
sily do posledných dvoch kôl bude 
Radoma.
   Pravdepodobný termín a miesto na 
konanie turnaja TOP 32 je piatok 22. 
marca 2024 na osvedčenom mieste 
s dobrou organizáciou v Lužanoch 
pri Topli. 

TABUĽKA
1. JMC Lužany pri Topli B  13   13  0    0    183:  51    39
2. Radoma A  14   10  0    4    179:  73    34
3. Staškovce A  13     9  0    4    150:  84    31
4. Centrál Svidník C  13     8  0    5    137:  97    29
5. JMC Lužany pri Topli C  11     8  0    3    124:  74    27
6. Centrál Svidník D  12     5  1    6    103:113    23
7. Brusnica A  14     2  2  10      93:159    20
8. Staškovce B  13     1  0  12      38:196    15
9. JMC Lužany pri Topli D  13     0  1  12      37:197    14                 (ľp)

   V priestoroch jedálne Spojenej školy sa v piatok 16. februára konala členská schôdza Klubu 
slovenských turistov Beskyd Svidník. 
   Prítomní členovia si vypočuli správu o činnosti jednotlivých oddielov klubu za rok 2023, správu 
o hospodárení a kalendár turistických podujatí na rok 2024.
   Na tejto členskej schôdzi bolo prijatých a členmi schôdze schválených šestnásť  nových členov 
klubu. V ďalšej 
časti schôdze sa 
konala prezentá-
cia a beseda s Mi-
chalom Hajdukom 
a Ľubomírom Var-
gom, účastníkmi 
Himalájskej expe-
dície s výstupom 
na vrchol Mera 
Peak.           (pm)

Turisti bilancovali uplynulý rok
Na úvod derby so Stropkovom 
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SVÄTÉ OMŠE, LITURGIE A ZHROMAŽDENIA  

SILVA, Daniel: Zberateľ. 
Bratislava, 
Slovenský spisovateľ 2023. 368 s.
  Ráno po každoročnom slávnostnom večierku 
Benátskej pamiatkovej spoločnosti Gabriel Allon 
vojde do obľúbenej kaviarne na ostrove Murano, 
kde už naňho čaká veliteľ Umeleckého komanda 
generál Cesare Ferrari. Vo vile zavraždeného 
juhoafrického lodiara v Amalfi  čakal karabinie-
rov prekvapivý objav: tajný trezor s prázdnym 
rámom s rozmermi zodpovedajúcimi najvzác-
nejšiemu zmiznutému obrazu na svete. Generál 
Ferrari požiada Gabriela, aby umelecké dielo 
nenápadne vypátral, skôr než stopa vychlad-
ne. Stratený obraz je Koncert od Johannesa 
Vermeera, jedno z trinástich diel ukradnutých 
v roku 1990 z bostonského Múzea Isabelly Stewartovej. S pomocou toho 
najnečakanejšieho spojenca - krásnej dánskej hackerky a profesionálnej 
zlodejky - Gabriel čoskoro zistí, že obraz zmenil majiteľa v nelegálnom mi-
liardovom obchode, do ktorého je zapletený muž s krycím menom Zberateľ, 
riaditeľ energetickej fi rmy s úzkymi väzbami na najvyššie poschodia ruskej 
moci. A tak sa vzácne majstrovské dielo ocitne v centre sprisahania, ktoré by 
mohlo uvrhnúť svet do vojnového konfl iktu apokalyptických rozmerov. Aby 
tomu Gabriel zabránil, musí sám spáchať trúfalú krádež, od ktorej závisia 
milióny ľudských životov…

ČÁRSKA, Etela
  Etela Čárska sa narodila 28. februára 1941 v Nových Zámkoch. Spolu s 
rodičmi žila v Komjaticiach, kde jej otec bol správcom školy, učiteľom a or-
ganistom. Už od mala ju viedol k hudbe. Hrala na klavíri, neskôr na orgáne, 
od útleho detstva spievala v dedinskom spevokole. Čárskej matka učila na 
škole slovenčinu a viedla dedinské divadlo. Po smrti otca, ešte len 13-ročná 
Etela, prevzala hru na organ v miestnom kostole a ujala sa aj dirigovania 
stočlenného spevokolu. Po maturite študovala hudobnú vedu na Filozofi ckej 
fakulte Univerzity Komenského. Už v roku 1963 začala externe spolupra-
covať s Československým rozhlasom v Bratislave. Dostala umiestenku do 
Hudobno-slovnej redakcie, v ktorej sa vypracovala na uznávanú a oceňo-
vanú redaktorku aj v neskoršej Redakcii symfonickej, opernej a komornej 
hudby. Etela Čárska stála 20 rokov pri organizácii medzinárodného festivalu 
Slovenské historické organy, takisto organových koncertov pod Pyramídou. 
Má mimoriadnu zásluhu na propagácii tohto hudobného nástroja. Muzikolo-
gička, publicistka a hudobná dramaturgička Etela Čárska patrí na Slovensku 
k popredným znalcom organovej hudby.

SCRUTON, Roger (27.2.1944-2.1.2020)
  Bol britský fi lozof, spisovateľ a politológ. Bol autorom viac ako 30 kníh, napísal 
viacero románov a libriet k operám. Scruton bol učiteľ a profesor estetiky na 
Birkbeck College v Londýne. Pomohol založiť konzervatívno-politický časopis 
Salisbury Review, ktorý redigoval 18 rokov. Od roku 1992 bol zamestnaný na 
čiastočný úväzok na rôznych univerzitách. 

Agátka hovorí: 
- Začali sme doma šetriť tým, že sama varím.

- A už sa to nejako prejavuje? - Manžel zje oveľa menej.

RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK 
   Utorok 27. februára: 18.00 + z rod. Maruščákovej, Streda 28. februára: 
6.30 + Ján, Mária, František, Mária, 18.00 ZBP Iveta (50 rokov života), 
Štvrtok 29. februára: 6.30 + Mária, Ján, Božena, Ján, Adorácia 18.00 + 
Jozef, Peter, Mária, Jozef, Piatok 1. marca: 6.30 ZBP juraj, 18.00 + z rod. 
Sopkovej, Sobota 2. marca: 8.00 ZBP Jozef (70 rokov života), v Domove 
dôchodcov 15.30 + Štefan, Mária, Štefan, v Nemocnici 17.00 + Jozef (poh-
rebná). Nedeľa 3. marca: 8.00 ZBP rod. Slivkovej, 10.30 ZBP Oľga s rod.  

OZNAMY: 
   V tomto týždni máme prvý piatok mesiaca marca. Spovedať budeme ako 
je zvykom pol hodinu pred rannými sv. omšami a hodinu pred večernými 
sv. omšami od 17.00. * Počas pôstneho obdobia budú pobožnosti krížo-
vej cesty vo Svidníku v piatok o 17.30, v nedeľu o 14.30. * Naša farnosť 
organizuje púť do Medžugoria s pobytom pri mori v dňoch od 17. augusta 
do 25. augusta. 4 dni Medžugorie, 3 dni pobyt pri mori. Predbežná cena 
330 euro. Záujemci sa môžu prihlásiť v zakrestii kostola. Záloha
je 100 euro. 

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - ZÁHRADNÁ
   Utorok 27. februára: 16.45 hod.: Veľkopôstny moleben; 17.00 hod.: Za 
zdravie a Božie požehnanie pre rod. Džoganovú; Streda 28. februára: 17.00 
hod.: Za zdravie a Božie požehnanie pre Irenu, Pavla, Pavla a rod. a Janu 
s rod.; Štvrtok 29. februára: 7.00 hod.: Za zdravie a Božie požehnanie pre 
Annu s rod.; Piatok 1. marca: 16.45 hod.: Krížová cesta; 17.00 hod.: Za 
zdravie a Božie požehnanie pre členov arcibratstva sv. ruženca; Sobota 
2. marca: 7.00 hod.: 3. Zádušná sobota - + Za zosnulých, panychída s 
hramotami; Nedeľa 3. marca: 9.00 hod.: Za farnosť

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
Utorok 27. február: 11.30 6. Čas, 12.00 * Dominik (odpustenie hriechov, 
ZBP), 18.00 † Mária Jevíková / † Irena Slotová (40-dňová lit.), Streda 28. 
februára - Zdržanlivosť od mäsa: 18.00 † Ján, Anna, Zuzana, Veronika, 
Monika Šestákoví, Liturgia vopred posvätených darov csl., Štvrtok 29. 
februára: 11.30 6. Čas, 12.00 * Anna s rod., 17.15 Ruženec za závislých 
s komunitou Cenacolo, 18.00 † Členov arcibratstva, † Michal Sejkanič 
(10-dňová lit.), Piatok 1. marca - Zdržanlivosť od mäsa: 8.00 Pôstna utiereň, 
18.00 * Daniela, Petra / * Jana, Liturgia vopred posvätených darov slov., 
19.00 Stretnutia mládeže, 3. zádušná sobota 2. marca: 8.00 † Zosnulí 
farnosti (panychída a hramoty, csl.), 18.00 † Zosnulí farnosti (panychída a 
hramoty,  slov.), 3. pôstna nedeľa - krížupoklonná 3. marca: 7.00 Ruženec 
a 1. Čas, 8.00 * Za farnosť,   Lit. sv. Bazila Veľkého, 10.30 * o. Vladimír s 
rod., 18.00 Večiereň od 17:00, * Slavomír s rod. (uzdravenie, ZBP).

OZNAMY:
   Stretnutie rodičov a detí - príprava na prvú spoveď pokračuje v nedeľu 
po rannej liturgii. * Spovedanie v týždni pol hodinu pred každou bohosluž-
bou; vo štvrtok a piatok od 17:00. Spovedanie chorých v piatok doobeda.  

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
   V nedeľu a vo sviatky o 7.30 hod. utreňa, o 9.00 hod. sv. liturgia, počas 
týždňa: pondelok, utorok o 6.00 hod. sv. liturgia -  prot. Ján Pajkoš, streda, 
štvrtok, piatok, sobota o 6.00 hod. sv. liturgia - prot. Ján Sovič, Večerné 
bohoslužby od pondelka do soboty sa konajú o 17.00 hod. Nedeľnú večerňu 
slúžia duchovní striedavo.

SÁLA KRÁĽOVSTVA - JEHOVOVI SVEDKOVIA 
Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva na Ul. 
Festivalovej, č. 2042. 
Štvrtok 29. februára od 18:00 hod.:
Vo svete je stále viac a viac násilia. Boh vie, že keď to vidíme a zažívame, 
môže nám to spôsobovať úzkosť Tiež nás to môže viesť ku riešeniam, ktoré 
môžu ohroziť na živote aj druhých. V Kazateľovi 9:18 sa píše, že múdrosť 
je lepšia ako zbrane. V Biblii sú zapísané rady, ktoré nás môžu ochrániť 
pred tým, aby sme sa nestali obeťou násilia.
Nedeľa 3. marca od 9:30 hod.:
Kráľ Dávid povedal svojmu synovi Šalamúnovi: „Buď silný a dokáž, že si 
muž.“ (2. Kráľov 2:2) Čo to v dnešnej dobe znamená? Aké biblické rady 
môžu pomôcť mužom, aby dobre komunikovali, vedeli sa postarať o seba 
a svoju rodinu a aby boli dobrými manželmi a otcami?
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ČO PREMIETA KINO DUKLA?

Infoservis 

MEGA SUPER
UTOROK 27. FEBRUÁRA O 16. HODINE 
A AKÁ JE TVOJA SUPERSCHOPNOSŤ?

  Nemusíte byť superhrdinovia, aby ste boli super. 
Hedviga má jedenásť a svet sa jej otočí naruby. 
Dostane totiž možnosť prevziať úlohu superhrdinky 
po svojom otcovi. Keď však nechtiac sprala otcov 
kostým, on už nemôže viac byť slávnym Superle-
vom. Nemotorná Hedviga, ktorá miluje počítačové 
hry, o možnosť stať sa superhrdinkou príde, keď si 
jej otec namiesto nej vyberie jej bratranca Adriana. 
Musí teda okamžite konať!
  Rok výroby: 2023, Nórsko, animovaný, sloven-
ský dabing, vstupné: 3 eurá 

ČAROVNÁ LIENKA A ČIERNY KOCÚR VO FILME
STREDA 28. FEBRUÁRA O 16. HODINE 

  Animák Čarovná Lienka a Čierny Kocúr vo fi lme 
ukáže zrod superhrdinov, ktorí chránia Paríž pred 
zlom a ktorí si v piatich sériách rovnomenného se-
riálu získali srdcia miliónov divákov po celom svete 
vrátane Slovenska. Nesmelé dievča Marinnette, 
ktoré práve začalo chodiť do novej školy, si vyberú 
sily dobra ako tú pravú osobu, ktorá sa má stať drži-
teľkou čarovného drahokamu. Ten dokáže premeniť 
obyčajné dievča na superhrdinskú Čarovnú Lienku. 
  Rok výroby: 2023, USA, Francúzsko, Japonsko, 
animovaný, slovenský dabing, vstupné: 3 eurá 

MIA A JA VO FILME
ŠTVRTOK 29. FEBRUÁRA O 16. HODINE 

Objavte čarovný svet Centopie
  Hlavná hrdinka Mia odchádza so svojím starým 
otcom do prázdninového domu pri mori a snaží 
sa vyrovnať so stratou rodičov. Svoju zázračnú 
knihu si, samozrejme, berie so sebou. Jej čarovný 
náramok, ktorý je zároveň portálom na vstup do 
knihy, sa jedného dňa rozsvieti a Miu povolajú do 
magického sveta fantázie, elfov a jednorožcov - 
do Centopie. Na Miu, jej starých, ale aj nových 
priateľov a na celú kúzelnú, farebnú Centopiu 
čaká dobrodružstvo, aké nikdy predtým nezažili. 
Na jednom vzdialenom ostrove sa totiž objavil 
hrozivý Toxor, zloduch v podobe ropuchy, ktorý 
ohrozuje všetko dobré v Centopii. 
  Rok výroby: 2023, Nemecko, Austrália, 
Belgicko, animovaný, slovenský dabing, 

vstupné: 3 eurá  

  V pondelok 19. a v stredu 21. februára prišlo na Hematologicko-transfúzne 
oddelenie svidníckej nemocnice v rámci Valentínskej kvapky krvi darovať krv 
63 bezpríspevkových darcov:  
  Šimon Nemec (prvodarca), Matej Cigan (prvodarca), Samuel Bujdoš (prvo-
darca), Kristián Prokopič (prvodarca), Dávid Červeňak (prvodarca), Marián 
Nagajda (prvodarca), Valentína Gulová (prvodarca), Jaroslav Suvák (107), 
Jozef Manduľa (78), Miroslav Vanát (30), Miroslav Matkobiš (24), Radoslav 
Poperník (22), Jozef Jurina (70), Jaroslav Genco (38), Ján Dupnák (17), 
Veronika Andrijková (15), Gabriela Homoľová (3), Róbert Palička (16), Ján 
Mihaľ (8), Samuel Bučko (2), Samuel Hoško (3), Mária Harajdová (2), Katarína 
Pšarová (3), Laura Calková (2), Oliver Malačina (5), Dávid Wiet (5), Peter 
Medvec (2), Katarína Mikulová (5), Lukáš Milan Ivančo (3), Pavol Džopko (4), 
Jana Keselicová (52), Peter Masica (17), Peter Novotňák (90), Milan Lendecký 
(27), Rudolf Gajdoš (20), Martin Gula (41), Katarína Gajdošová (48), Žaneta 
Vachnová (26), Ján Štefanišin (49), Erik Vrábeľ (54), Karol Krovický (14), Peter 
Barila (25), Martina Hašková (9), Lenka Šimková (22), Ján Maliňák (3), Viktor 
Varchola (60), Mário Cuper (6), Dana Jaroščáková (35), Marián Ilčisko (30), 
Cecília Lastivková (8), Tamara Čečková (3), Viktória Slivovičová (2), Rastislav 
Paňko (7), Martina Bochmačová (15), Lenka Vojteková (2), Michal Popov (2), 
Tomáš Hačník (32), Beáta Fedešová (39), Damián Matkobiš (5), Matej Gerek 
(2), Lukáš Cuper (5), Marián Prokopič (11), Martin Štefanisko (20). 

Vďaka za Váš šľachetný čin! 
Územný spolok Slovenského Červeného kríža vo Svidníku 

Kto daroval krv? 


